
Jurylid Guido Simon boert biologisch met jerseys en hoornloze holsteins

‘Koeien mogen rĳ pen’ 

In de golvende standweide in het Duitse 

Sundern (Noordrĳ n-Westfalen) maakt 

melkveehouder en jurylid Guido Simon 

(45)  een ronde langs zĳ n koeien. ‘Wei-

degang is voor mĳ  als biologische boer 

erg belangrĳ k’, stelt Simon. ‘Alle dieren 

krĳ gen bĳ  mĳ  weidegang, zelfs de jong-

ste kalveren.’ Simon melkt tachtig koei-

en met een zeven jaar oude melkrobot. 

Koeien die niet gemolken hoeven te wor-

den, kunnen via een selectiepoortje de 

ligboxenstal uit 1978 verlaten. Koeien die 

wel op de planning staan voor een mel-

king, moeten eerst naar de robot voordat 

ze mogen weiden. 

In het weiland gaat Simon op zoek naar 

zĳ n lievelingskoe, Katharina (v. Fyn Lem-

vig), een excellente jersey die drachtig is 

van haar dertiende kalf. ‘In 2005 zag ik 

haar op de fokveedag in Hamm. Op de 

show was maar één rubriek met jerseys 

en daar zag ik haar lopen, ze werd geleid 

door een meisje van zes. Ik had wel vaker 

jerseys gezien, maar ik was op slag ver-

liefd. Naast mĳ  hoorde ik iemand zeggen 

dat de fokker haar waarschĳ nlĳ k wel 

wilde verkopen’, vertelt Simon. ‘Ik liep 

snel naar de fokker toe en voordat ze 

de ring had verlaten, was ze van mĳ .’ 

Lachend voegt hĳ  eraan toe: ‘Het scheelt 

dat ze de show niet won, daarom kon ik 

haar voor een redelĳ ke prĳ s kopen.’ 

‘Katharina is het type koe dat ik graag 

wil’, legt hĳ  uit. ‘Het is een dier dat vol-

doende inhoud heeft en dus veel gras kan 

eten.’ Dat Katharina graag gras eet, blĳ kt 

ook wel bĳ  het poseren voor de foto, ze 

laat zich niet afl eiden en vreet gewoon 

door. ‘En jerseys zĳ n ontzettend sterke 

dieren.’ De veehouder vertelt vervolgens 

hoe Katharina acht jaar geleden een 
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twee derde hoornloos en hĳ  gebruikt regelmatig heel  oude stie-

ren. Bovendien heeft hĳ  een zwak voor het jerseyras.

tekst Ivonne Stienezen

B E D R I J F S R E P O R T A G E

50 V E E T E E L T  N O V E M B E R  1  2 0 1 5



dels te weinig ruimte tussen de vloer en 

haar spenen. Daarom melk ik haar nu 

apart.’ De andere jerseys op het bedrĳ f 

gaan allemaal graag naar de robot, het 

zĳ n slimme dieren die zich vaak laten 

melken. ‘Maar bĳ  jonge dieren is het nog 

wel eens lastig’, geeft Simon aan. ‘Ze heb-

ben te veel bewegingsruimte in de robot, 

waardoor het aansluiten soms lastig is.’

De jerseys redden zich prima tussen de 

grote holsteins op het bedrĳ f. ‘Ze zĳ n 

echt pittig, ze werken de holsteins met 

gemak uit de krachtvoerbox. Maar ze 

hebben wel een heel fĳ n karakter, ze zĳ n 

gemakkelĳ k te hanteren. Toch wil ik 

maximaal tien jerseys in het melkvee-

koppel hebben, de robot is daarbĳ  de be-

perkende factor.’ 

Onconventionele fokkerĳ 
Het fokkerĳ beleid van het jurylid, dat on-

der meer actief was op de CRV Koe-Expo 

in 2013 en op de NRM van 2008, is gerust 

onconventioneel te noemen. Niet alleen 

vanwege het hoge aandeel hoornloze die-

ren op zĳ n bedrĳ f – twee derde is hoorn-

loos – of vanwege de jerseyfokkerĳ  naast 

de holsteinveestapel, maar ook vanwege 

de stierkeuze. Daarin is triple A in elk ge-

val belangrĳ k, maar dat is niet verwon-

derlĳ k omdat Simon tien jaar triple A-ad-

viseur is geweest. Simon gebruikt graag 

fokstieren die zich hebben bewezen. En 

daarbĳ  gebruikt hĳ  gerust stieren uit de 

jaren zeventig. ‘Jaarlĳ ks gebruik ik op vĳ f 

tot tien koeien echt oude stieren. Ik heb 

een dochter van Chito, een stier die is ge-

boren in 1977, die hoornloos is. Ik denk 

dat dat uniek is.’

In 1998 gebruikte Simon voor het eerst 

sperma van hoornloze stieren, omdat hĳ  

wond had opgelopen, waarbĳ  het bot 

zichtbaar was. ‘Een holstein had het niet 

overleefd’, stelt hĳ . ‘Katharina heeft er al-

leen nog een dikke achterpoot van over-

gehouden.’ 

Katharina wordt inmiddels niet meer ge-

molken door de melkrobot. ‘Doordat jer-

seys kortere benen hebben, zit er inmid-

voorzag dat dat de toekomst zou worden.  

‘Ik kocht toen tien doses van de hetero-

zygoot hoornloze roodfactorstier Polled 

Plus. Daaruit werden drie dochters gebo-

ren, één daarvan werd stiermoeder en zit 

in de afstamming van veel koeien die nu 

op het bedrĳ f lopen.’  

Twee derde hoornloos
Van alle 150 dieren op het bedrĳ f, van 

jong tot oud, zĳ n er 100 dieren hoorn-

loos. Bĳ na al het jongvee is hoornloos, 

bĳ  de melkkoeien zĳ n wat meer ge-

hoornde dieren te vinden. ‘Ik verkoop 

een goede koe niet omdat ze hoorns 

heeft. Bĳ  gehoornde kalveren kĳ k ik 

naar de afstamming. Gehoornde kalve-

ren van echt goede koeien verkoop ik 

niet, de rest wel. Ik heb in het verleden 

wel kalveren van goede koeien verkocht 

omdat ze niet hoornloos waren, maar 

daar heb ik spĳ t van.’ 

Wanneer een kalf is geboren, controleert 

de veehouder eerst of het kalf hoornloos 

is, dan pas controleert hĳ  het geslacht. In 

de praktĳ k onthoornt Simon vĳ f kalve-

ren per jaar. In Duitsland moeten biologi-

sche bedrĳ ven namelĳ k laten zien dat ze 

stappen nemen om onthoornen tegen te 

gaan. ‘Ik was al langer bezig met fokken 

op hoornloosheid, maar door deze ei s, 

ben ik er vol voor gegaan.’ Simon is ervan 

overtuigd dat het niet lang meer duurt 

voordat onthoornen in Duitsland verbo-

den wordt. Eerst voor de biologische sec-

tor, maar ook voor reguliere bedrĳ ven, 

voorziet hĳ  een verbod. 

Koeien laten rĳ pen
‘Wat ik jammer vind, is dat we in het hui-

dige fokkerĳ beleid de rĳ ping van koeien 
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mon een bewuste keuze. 
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De excellente Jersey Katharina is Simons favoriete koe, ze is drachtig van haar dertiende kalf

De gevarieerde veestapel van Guido 
Simon graast in de Duitse heuvels
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zĳn kwĳtgeraakt. Tegenwoordig geven 

vaarzen al erg veel melk, dat hoeft voor 

mĳ helemaal niet’, stelt de fokker. Hĳ 

ziet liever een koe die als vaars begint 

met een productie van zes- of zevendui-

zend liter, maar dan wel doorgroeit naar 

een koe die 10.000 liter aankan. ‘Daarom 

probeer ik te fokken op dieren die kun-

nen rĳpen. Ik ben geduldig met de vaar-

zen, ik geef ze de kans om een goede koe 

te worden.’ Simon laat een koe zien die 

hĳ graag ziet. ‘Dit is Perfektdochter Cow-

girl, ze is geen showkoe en volgens haar 

fokwaarde ook geen goede melkkoe, 

maar ze geeft wel bĳna 15.000 kilogram 

melk per jaar.’ 

Even verderop loopt Shottledochter Iri-

dium, zĳ is Simons showkoe. ‘Maar dit is 

niet het type koe dat ik graag op mĳn be-

drĳf wil, ik vind haar te smal. Maar ik 

weet dat ze op keuringen wel hoge ogen 

gooit. Er is dus een verschil in hoe we  

jureren, dus wat we mooi vinden, en wat 

echt goed is op de boerderĳ’, is Simons 

overtuiging. Als jurylid is hĳ daarom ook 

betrokken bĳ een werkgroep die streeft 

naar harmonisatie bĳ het jureren. ‘Daar-

in hebben we al veel bereikt. Koeien die 

tegenwoordig shows winnen, lĳken veel 

meer op de koeien die we in de stallen 

nodig hebben dan twintig jaar geleden. 

Toen waren de koeien op shows te ex-

treem.’

Geen compromissen meer
De fokker raakt er steeds meer van over-

tuigd dat de juiste stier voor de koe het 

meest belangrĳke aspect is van fokkerĳ. 

In het verleden heeft hĳ daarin compro-

missen gemaakt, met name om zo veel 

mogelĳk hoornloze dieren te krĳgen. ‘Ik 

heb veel hoornloze stieren gebruikt die 

niet zo goed pasten op bepaalde koeien. 

Ik heb daarom nu wel honderd hoornlo-

ze dieren, maar ook de nodige koeien die 

niet goed genoeg in elkaar zitten.’ 

Het liefst gebruikt Simon stieren met 

hoge betrouwbaarheden. Of zoals hĳ zegt: 

‘Stieren die de tand des tĳds kunnen door-

staan.’

Insemineren vindt de veehouder het leuk-

ste moment van de dag. ‘Ik ga naar de koe 

en zet haar vast. Ik bekĳk haar eens goed 

en denk terug aan de kalveren die ze al 

gehad heeft. Ik kĳk dan nog even in de 

papieren, naar welke triple A-code ze no-

dig heeft. Dan ga ik naar mĳn twee vaten. 

Ik hou ervan om rietjes te verzamelen.’ 

Simon heeft sperma van zo’n 150 stieren, 

van over de hele wereld. Een kleine greep 

uit de holsteinstieren: Chito, Ramos, 

O Man, Jeeves, Shottle, Elevation, Mr. Sam. 

‘Bĳ het vat bekĳk ik welke stier het moet 

worden. Op dat moment voel ik me een 

echte fokker, dat is het moment dat je het 

verschil kunt maken.’ 

Bewust biologisch
De keuze voor biologisch maakte Simon 

heel bewust, op basis van zĳn inzicht in 

hoe voedsel geproduceerd zou moeten 

worden, met zo min mogelĳk chemicali-

en. Toch is hĳ geen ‘geitenwollensok-

ken’-melkveehouder. In de huidige situ-

atie van lage melkprĳzen is hĳ extra blĳ 

om biologisch te zĳn. ‘Vĳf jaar geleden 

lag onze melkprĳs dicht bĳ de reguliere 

prĳzen en lachte mĳn buurman mĳ uit. 

Nu lacht hĳ niet meer.’

Sinds hĳ is omgeschakeld naar biolo-

gisch, in 2005, is de productie gedaald 

van ruim 10.000 naar zo’n 8000 à 8500 

liter per koe per jaar, met een vetgehalte 

van 3,9 tot 4,0 procent en een eiwitge-

halte van 3,3 tot 3,4 procent. ‘De kunst is 

om een optimum te vinden qua produc-

tie per koe. Een gemiddelde van 10.000 

kilogram per koe zou in dit systeem met 

melkrobots en veel weidegang gewoon 

niet haalbaar zĳn.’ l

Shottledochter Iridium (rechts) was dit najaar twee keer kampioene op een regionale show

Cowgirl (v. Perfekt) geeft bĳna 15.000 kg melk per jaar De zeven jaar oude melkrobot melkt ’s zomers zo’n 130 keer per dag
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